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1. Rådets sammensetning i perioden 2019-2023

Medlemmer politiske Varamedlemmer

1. Magnar Danielsen (H), leder 1.  Siri Skollerud-Blegen (H)

2. Tone Kristin Grøv (Ap) 1. Hans Olav Sandbakken (AP)
2. Aina Eggen (AP)
3. Andreas Melby (AP)

3. Liv Wergeland Sørbye (KrF) 1. Kristine Skolt Grosås (KrF)

4. Dag Anders Jørstad (V) 1. Olav Rolf Cardenal Løchen (V)
2. Merete Larsen Husby (V)
3. Jakob Bølgen Bronebak (V)

Medlemmer fra brukerorganisasjoner Varamedlemmer

5. Mark Julian Ashton Miller (Momentum 
Forening for amputerte, dysmelister og 
ortosebrukere

6. Tore Andreas Glærum (Norges 
Blindeforbund)

1. Tine Lillemoen Asklund (valgt fra FFO og 
Autismeforeningen)

2. Anne Helene Lindseth 
(Funksjonshemmedes Fellesorganisasjon er 
Norges største paraplyorganisasjon for 
organisasjoner for kronisk syke, 
funksjonshemmede og deres pårørende)

7. Irene Bull-Jacobsen (Handikappede Barns 
Foreldreforening)

3. Geir Hanssen (Landsforbundet for 
utviklingshemmede og pårørende)

8. Tone Wirum Frydenberg 
(Hørselshemmedes Landsforbund)

9. Torunn Elisabeth Viervoll (Mental helse, 
lokallag Bærum)

10. Sissel Mette Nyberg, nestleder (Norsk 
Forbund for Utviklingshemmede)

4. Eva Kathrine Kloster-Jensen 
(Ryggforeningen i Norge)

5. Erik Strøm (Norges Handikapforbund)

6. Alette Reinholdt (Norsk Forbund for 
Utviklingshemmede)
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Sekretær for rådet er Borgny Danielsen (politisk sekretariat).

Kommunaldirektørens representant i rådsmøtene i første del av året var spesialrådgiver 
Anne Marie Flovik og fra høsten kommunalsjef Bolig, aktivitet og tilrettelagt arbeid, Helse og 
velferd Vibeke Kristiansen

2. Mandat og reglement for rådets arbeid

Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger) med hjemmel i 
kommuneloven § 5-12, femte ledd.

§ 2. Oppgaver

Eldrerådet, rådet for personer med funksjonsnedsettelse og ungdomsrådet eller et 
annet medvirkningsorgan for ungdom er rådgivende organer for kommunen og 
fylkeskommunen.

Rådene har rett til å uttale seg i alle saker som gjelder henholdsvis eldre, personer med 
funksjonsnedsettelse og ungdom. Slike saker skal kommunestyret, fylkestinget eller andre 
folkevalgte organer forelegge for rådene.

Kommunestyret og fylkestinget skal etablere rutiner som sikrer at rådene mottar sakene 
på et så tidlig tidspunkt i saksbehandlingen, at uttalelsene fra rådene har mulighet til å 
påvirke utfallet av saken. Rådene kan også ta opp saker på eget initiativ. Uttalelsene skal 
følge saksdokumentene til det kommunale eller fylkeskommunale organet som avgjør saken 
endelig.

Rådene skal ikke behandle saker som gjelder avgjørelser overfor enkeltpersoner. 
Kommunestyret og fylkestinget kan gi rådene myndighet til å fordele bevilgninger.

Rådene skal hvert år utarbeide hver sin årsmelding som skal legges frem for 
kommunestyret eller fylkestinget.
Kommunestyret og fylkestinget kan gi medlemmer av rådene møte- og talerett i folkevalgte 
organer.

Bærum kommunes reglement for Råd for personer med funksjonsnedsettelse.
Vedtatt av Bærum kommunestyre 07.12.2016, ikrafttredelse 01.01.2017. Sist endret 
25.11.20. 



4

§ 1 Valg og sammensetning 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse er opprettet av kommunestyret i medhold av 
kommuneloven § 5-12 som rådgivende organ for kommunen i saker som gjelder personer 
med funksjonsnedsettelse og velges for fire år. 

Rådet skal ha ti medlemmer med varamedlemmer, som oppnevnes av kommunestyret. 

Seks av rådets medlemmer med varamedlemmer skal velges etter forslag fra organisasjoner 
som representerer personer med funksjonsnedsettelse. Rådets politiske representanter fra 
foregående periode utgjør valgkomité og fremmer innstilling til kommunestyret. 

Rådet velger selv sin leder og nestleder blant medlemmene. 

§ 2 Myndighet og ansvarsområde 
Rådet skal være rådgivende organ for kommunen, og skal forelegges saker som er særlig 
viktig for personer med funksjonsnedsettelse. Dette gjelder blant annet tilgjengelighet, 
arbeid mot diskriminering på grunnlag av funksjonsnedsettelse og tjenester for personer 
med funksjonsnedsettelse. 

Rådet skal uttale seg i saker som blir forelagt til uttalelse av kommunale organer og den 
kommunale organisasjon, og ellers i de saker som følger av lov. Rådet kan også ta opp etter 
eget initiativ saker innen sitt virkeområde. Rådets funksjon er å gi råd innad i kommunen. 

Saker som gjelder personer med funksjonsnedsettelse skal fremlegges for rådet i god tid før 
besluttende myndighet behandler saken. Det vil i tillegg være hensiktsmessig at 
kommunedirektøren orienterer rådet om større, viktige og/eller prinsipielle saker som er 
under arbeid. 

For saksbehandlingen i rådet gjelder bestemmelsene i kapittel 11 i kommuneloven. Dette 
reglementets del 1 (Felles saksbehandlingsregler for folkevalgte organer) gjelder for rådets 
virksomhet så langt det passer. 

Rådet kan ikke pålegge kommunedirektøren særskilte utredningsoppdrag.

§ 3 Sekretariat og årsmelding 
Rådet har rett til å uttale seg før kommunestyret oppretter sekretariat, vedtar budsjett og gir 
utfyllende regler for saksbehandlingen i rådet. 

Rådet skal utarbeide årsmelding vedrørende sin virksomhet som fremlegges for 
kommunestyret.
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3. Antall møter og saker

Antall møter:
Rådet har avholdt 11 møter i 2022.

Antall saker:
Rådet har behandlet 63 saker i 2022 (59 saker i 2020 og 57 saker i 2021). 

Møtene streames på nettet og kan følges direkte eller ses i opptak her: 
https://baerum.kommunetv.no.

4. Viktige saker som rådet behandlet i 2022

 Evaluering av sommerskolen 2021

 Vallerveien 146 - detaljregulering - 1. gangs behandling

 Morgendagens omsorg - langsiktig omstilling

 Vei- og gatenormal - forslag til ny revidert normal etter offentlig ettersyn
(tilgjengelighet og universell utforming).

 Nye barne- og avlastningsboliger - fastsettelse av konsept (BP2)

 Virtuell bo-oppfølging - en orientering

 Leve hele livet - status på reformarbeidet og plan for videre innsats

 Orientering om status - Carpe Diem

 Hovedlinjer for ny Plan for legetjenester Bærum kommune

 Status for oppfølging av plan for habilitering og rehabilitering Bærum kommune 
2019-2023

 Tur- og ridevei langs Vestmarkveien fra Sopelimkroken til Kattås - detaljregulering - 2. 
gangs behandling

 Forebyggende ruspolitisk arbeid i skoleverket og SLT – samarbeidet

https://baerum.kommunetv.no/
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 Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2023-2026

 Bibliotekmelding - Revidert forslag til Bibliotekplan med prioriterte tiltak

 Koordinering av tilrettelagt arbeid i Bærum kommune

 Bruker- og pårørendeundersøkelser i Pleie- og omsorgstjenestene 2022 - 
Rapportering av resultater fra Pilotforsøk

 FACT-team voksne – fra prosjekt til drift

 Rapportering handlingsplan for kjønns- og seksualitetsmangfold

 Rapportering handlingsplan mot vold i nære relasjoner

 Rapport om tilsetting og bruk av erfaringskonsulenter i psykisk helse og rus

 Eldre og rus - et kartleggingsprosjekt

 Palliasjon i Bærum kommune - gjennomgang av tjenesten

 Plan for legetjenesten i Bærum kommune 2022 – 2024

 Evaluering med behov for endringer for å bedre forholdene for gående og syklende i 
Claude Montes alle



7

5. Høringsuttalelser

Rådet har gitt anbefaling til høringssvar på følgende saker:

Sak 026/22 Svar på høring - avvikling av godkjenningsordningen for fritt behandlingsvalg
Rådets anbefaling
Saken tas til orientering.

Sak 031/22 NOU 2021-11 "Selvstyrt er velstyrt" - forslag til forbedringer i ordningen med 
brukerstyrt personlig assistanse - Bærum kommunes høringsuttalelse
Rådets anbefaling
Råd for personer med funksjonsnedsettelse støtter kommunedirektørens forslag med 
følgende endringer og tillegg: 

1. Råd for personer med funksjonsnedsettelse støtter kommunedirektørens forslag om 
å endre navn på BPA-ordningen til «Selvstyrt Personlig Assistanse». 

2. Rådet anbefaler at Selvstyrt Personlig Assistanse skal ha som overordnet mål å bidra 
til likestilling ved at den enkelte skal kunne leve et mest mulig selvvalgt og 
selvstendig liv. 

3. Rådet mener at ordningen bør forankres i likestillings- og diskrimineringsloven. 
Alternativt kan det utredes om en egnet plassering kan være sosialtjenesteloven eller 
i et lovverk som innarbeider prinsippene i Konvensjon om rettighetene til personer 
med nedsatt funksjonsevne (CRPD) som Norge har ratifisert. 

4. Rådet støtter at overføring av ordningen til staten bør utredes ytterligere.  

5. Rådet mener ordningen må utvides til å kunne brukes i barnehage, skole, SFO mv. 
dvs. til de områder ordningen i dag ikke dekker, men som er viktig for å oppnå 
likestilling.  

6. Rådet mener at timegrensen for å få rett til Selvstyrt Personlig Assistanse, uavhengig 
av om det medfører vesentlig økte kostnader, ikke bør bindes til et eksakt timetall 
(20 eller 30 timer), men kunne fastsettes individet til det nivået som er nødvendig for 
å oppfylle formålet med ordningen. 
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6. Behandling av budsjett og økonomiplan 2023 - 2026

Rådet la ned et betydelig arbeid i forbindelsen med kommunedirektørens forslag til budsjett 
og økonomiplan

Anbefalinger
Kommunedirektørens forslag til handlingsdel, budsjett og økonomiplan 2023–2026 tas til 
orientering med følgende anbefalinger: 

Tilgang til heis for bevegelseshemmede i kommunal bygning
Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler at kommunen installerer heis i Emma 
Hjorths vei 50, som Dissimilis kompetansesenter etter det som er opplyst leier av Bærum 
kommune til sin virksomhet for utviklingshemmede.

Begrunnelse:
Elever og besøkende i rullestol, og de som har vansker med å gå i trapper, må i dag gå ut av 
bygningen og bruke gangbroen for å forflytte seg mellom etasjene. Rådet har også tidligere 
fremmet dette forslaget til handlingsplanen.

Styrking av ergo- og fysioterapi mv.
Det fremgår av budsjettforslaget at kommunedirektøren foreslår å styrke 
ergoterapiressursene og hjelpemiddelutlånet i planperioden, samt videreutvikle et helhetlig 
habiliterings- og rehabiliteringstilbud. Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler 
at dette arbeidet prioriteres høyt og gis virkning fra 2023 slik at ventetiden på tjenester kan 
reduseres raskt. 

Sommerskolen
Sommerskolen er ikke omtalt i Handlingsplanen, men er viktig for mange barn med 
funksjonsnedsettelse og familien deres. Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
anbefaler at kommunen setter av tilstrekkelig med midler slik at sommerskolen kan 
videreføres i 2023. Administrasjonen bør i samarbeid med familiene til elevene ved Haug 
skole og ressurssenter utarbeider, og i god tid før skoleferien, lager en helhetlig plan for 
sommeren som ivaretar barnets og familiens behov.

Råd for personer med funksjonsnedsettelse anmoder administrasjonen om å arbeide med 
videre med følgende tema som en del av handlingsplanen:

· Utarbeide et dokument som viser hvor de enkelte etater står i forhold til aktuelle 
artikler i CRPD.

· Gjøre en totalvurdering av Haug skole og ressurssenter med tanke på å styrke 
personal- og økonomiressursene for at skolen skal kunne gi elevene best mulige 
utviklingsmuligheter.
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· Øke de ansattes kompetanse innen alternativ kommunikasjon (Tegn til tale og 
Alternativ og supplerende kommunikasjon (ASK)) for å sikre barn og unge med behov 
for dette best mulige utviklingsmuligheter.

Fryse reduksjonen i de økonomiske ressursene til Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) 
inntil det foreligger nye retningslinjer fra sentralt hold.

Barn unge med autismespekter forstyrrelser.
Råd for personer med funksjonsnedsettelse har merket seg kommunens planer om utvikling 
og bedre tilpasning av psykisk helsetjenester for barn, unge og deres familier, og planene om 
å styrke den spesialpedagogiske kompetansen i skolene. Rådet mener det er viktig å løfte 
frem gruppen barn og unge med autismespekter forstyrrelser, som på grunn av sine 
utforinger kan ha stort skolefravær. 

· Denne gruppen bør få bedre oppfølging og tilbud, f.eks. i form av bedre tverrfaglig 
innsats (BTI) eller fleksibel tverrfaglig oppsøkende behandling (tilsvarende FACT ung). 

· Skolene bør tilføres mer kunnskap om autismespekter forstyrrelser og bedre 
ferdigheter innen samspill med disse barna, og barna bør få bedre tilrettelegging, 
bl.a. forutsigbarhet, få og faste kontakter/assistenter, og skjerming ved behov. 

· Denne gruppen barn må oppleve inkludering og få gode liv og like muligheter i 
samsvar med kommunens overordnede målsetting.

FACT fra prosjekt til ordinær drift.
Råd for personer med funksjonsnedsettelse anbefaler kommunen å utvide utvidet 
målgruppe når FACT går fra prosjekt til ordinær drift.

Begrunnelse:
Forskningsbasert evaluering har vist at ikke bare personer med alvorlige psykiske lidelser, 
men også andre personer med store psykisk helse og rusutfordringer har behov for og drar 
nytte av FACT-tilbud. Sentrale myndigheter anbefaler derfor at også disse inkluderes i 
målgruppen. De ansattes fag- og relasjonskompetanse bør styrkes.
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7. Orienteringer i møtene, befaringer, studiebesøk mv. 

Orienteringer
Orienteringer som rådet får i møtene bidrar til at rådets medlemmer får økt kunnskap 
samtidig som kommunedirektøren får nyttige tilbakemeldinger, råd og andre innspill. 

Det er gitt følgende muntlige orienteringer til rådet i 2022:

 Bærum kommune v/enhetssjef for helseinformatikk i Bærum kommune Sarhad 
Solaimani orienterte om frihets- og velferdsteknologi.

 Bærum kommunes Natur-, vei- og miljøforvaltning v/ sykkelkoordinator Håvard 
Almeida Eriksson orienterte om kommunens strategi når det gjelder sparkesykler, 
samt en orientering om micromobilitet med små elektriske kjøretøyer.

 Tjenesteleder tilrettelagt fritid Kirsten Hognestad Haugen orienterte om 
støttekontakt og avlastning til barn og unge i Bærum kommune.

 Prosjektleder Marius Huse fra Eiendom Byggherre orienterte om kommunens 
oppføring av Gjettumkollen barnehage. En ny barnehage i 2 etasjer med et samlet 
areal på ca. 1600 m2. Barnehagen tilrettelegges for 120 barnehageplasser og 45 
ansatte. Eiendommen har et samlet areal på ca. 5000 m2. Uteoppholdsarealene 
omfatter flere «hensynssoner», som medfører at prosjektet må ivareta eksisterende 
topografi og vegetasjon. I forbindelse med oppføringen, og pågående 
detaljprosjektering ønsket prosjektleder dialog med råd for personer med 
funksjonsnedsettelse for innspill, råd og kommentarer i forhold til tilretteleggingen 
for den universelle utformingen av barnehagen.

 HLF Briskeby kompetansesenter as v/Berit Skogli Wiik orienterte om "Hvordan er det 
å leve med nedsatt hørsel?" 

 Konstituert kommunalsjef Cecilie P. Øyen orienterte om sak 011/22: Morgendagens 
omsorg.

 Seksjonssjef Susanne Kaaløy og spesialrådgiver Lars Olerud orienterte om 
sommerskolen.

 Bærum kommunes seksjonsleder seksjon helse og rus Hilde Rosenlund orienterte om 
seksjonens mål, oppdrag, organisasjonskart, tjenesteområdene og 
samarbeidspartnere.
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 Dialogmøte med ordfører Lisbeth Hammer Krog.

 Gjennomføring av kartlegging av universell utforming i publikumsrettede kommunale 
bygg. Eiendom forvaltning skal lage grunnlaget for kartleggingen og ønsket dialog 
med rådet for å få innspill til dette v/tjenesteleder byggkompetanse og utvikling 
Petter N. Haug Sandbu og tjenesteleder Eiendomsforvaltning Henrik B. Heide. 

Jfr. formannskapssak 137/20: 
https://www.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid
=2020050851&dokid=4841819&versjon=10&variant=A&

 Orientering og dialog vedrørende utvidelse av Emma Hjorth barneskole og Gullhaug 
omsorgsboliger ble gjennomført på Teams mandag 25. april 2022
v/ Bærum kommunes avdeling Eiendom Byggherre v/prosjektansvarlig Silje Johansen.

 Prosjekt gater og plasser i Sandvika Øst. Dette gjelder i all hovedsak Rådmann 
Halmrast vei, Jørgen Kanitz gate, Otto Sverdrups plass, Rådhustorget, Kinoveien mv. 

Prosjektet er kommet over i detaljeringsfase og administrasjonen ønsket dialog med 
rådet i denne fasen av prosjektet v/prosjektenheten og prosjektleder Ole J. Røstvold, 
Anne Bertine Fagerheim, prosjekteringssjef Bærum kommune avdeling byprosjekter, 
Inge Dahlman, oppdragsleder Asplan Viak AS og Janicke Ramfjord Egeberg 
fagansvarlig landskap Asplan Viak AS. 

 "Hvordan er det å leve med nedsatt hørsel?" 
Cathrine Tufte Thoresen avdelingsleder ergo, fysio voksne og kommunens 
hørselskontakt Grete Tangen- Erikstad orienterte om kommunens arbeid med dette. 
Jr. orienteringen fra LF Briskeby kompetansesenter as i rådets møte 7. mars 2022. 

 Folkehelse- og levekårsutfordringer for personer med nedsatt funksjonsevne.
Kort presentasjon av nasjonal kunnskap og innspill fra rådet om særlige utfordringer 
lokalt i Bærum v/ folkehelsekoordinator Merete Larsen Husby.

 Kommunedirektøren v/Kristin Siem Utne fra by og områdeutvikling orienterte om 
revisjon av Kommuneplanens arealdel 2022-2042 1. gangsbehandling. Planen skal 
behandles i Planutvalget 8. september og Formannskapet 12. september.

 Fra 1.08.2022 endringer;

 lovfestet rett til barnekoordinator
 en rekke endringer i velferdstjenestelovgivningen

Seksjonsleder Merethe Dypfest Holst informerte om status lovfestet rett til 
barnekoordinator og leder Tildelingskontoret Janne Nilsen informerte om endringer i 
velferdstjenestelovgivningen.

https://www.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid=2020050851&dokid=4841819&versjon=10&variant=A&
https://www.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid=2020050851&dokid=4841819&versjon=10&variant=A&
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Rådet ber om ny status for arbeidet våren 2023. 

 Spesialrådgiver Eiendom Julie Landmark orienterte om Barnehagebehovsanalysen 
2022-2041 som er på høring til 20. september.
Saken behandles i Råd for personer med funksjonsnedsettelse 10. oktober og 
Hovedutvalg for barn og unge 18. oktober.

 Janne Nilsen fra Tildeling og forvaltning orienterte om situasjonen i Bærum når det 
gjelder tilgangen på assistenter til BPA.

 Kommunaldirektør Helse og velferd Grete Syrdal orienterte om budsjett og 
økonomiplan 2023-2026 (BØP).

 Anne Marie Flovik orienterte om kommunens nye ledergruppe og deres 
ansvarsområder.
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F
Foto: Bærum kommune

Befaringer
 Befaring til Bærum distriktpsykiatriske senter (DPS) i Dr. Høst vei på Gjettum. Bærum 

distriktpsykiatriske senter utreder og behandler psykiske lidelser og rusavhengighet 
hos voksne. Avdelingsleder Camilla Rønning orienterte.

 Befaring til Carpe Diem demenslandsby. Tjenesteleder Kari Johnsrud og leder for 
Livet i landsbyen Anne Grete Normann orienterte og viste rådet rundt i landsbyen.
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 Befaring til ARBA. Fra Arba møtte administrerende direktør Trond Gabrielsen, leder 
for tilrettelagt arbeid Tor-Egil Barsøe, fagleder på tilrettelagt arbeid Therese Gallala 
og Cato Scheie, HR sjef.

Studietur
Studietur til Helsingborg, Malmø, Lund, København og Frederiksberg ble gjennomført 2. til 4. 
november med 15 deltakere og med tema Tilgjengelighet og universell utforming. 
Se egen rapport fra studieturen for mer informasjon. 
Sette inn link til rapporten fra behandlingen i januar 2023. 

Medlemmer som har deltatt på ulike seminarer mm
 Råd for mennesker med funksjonsnedsettelser (RFF Viken) inviterte til 

dagskonferanse med de kommunale råd for mennesker med funksjonsnedsettelser i 
Viken 24. oktober 2022 i Drammen. Medlemmene Liv Wergeland Sørbye og Tone 
Wirum Frydenberg deltok og Sørbye holdt innlegg. 

 Torunn Viervoll deltok på Workshop forebyggende tiltak av hatefulle ytringer, 
holdninger og hatkriminalitet i Bærum 10. november 2022.

 Dag Anders Jørstad og Magnar Danielsen deltok på markeringen av FN-dagen for 
personer med nedsatt funksjonsevne 2022, i regi av Barne-, ungdoms- og 
familiedirektoratet.
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8. Regnskap 2022

Medlemmene i rådet får møte- og reisegodtgjørelse på linje med andre folkevalgte. 
Godtgjøringene dekkes over budsjettet til politiske utvalg. Kostnader ved deltagelse på 
relevante kurs/seminarer blir også dekket over budsjett for politiske utvalg. Lønnsutgifter til 
sekretariatet belastes politisk sekretariat.


